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A study of the impact of petroleum taxation on economic cycles in 

Algeria for the period 2000-2016 

 

Abstract: 

This study aims to determine the relationship and impact of petroleum 

taxation associated with fluctuations in oil prices in global markets on the 

direction and convergence of economic cycles in Algeria for the period 

2000-2016. In order to know these effects, we conducted a statistical study 

linking petroleum taxation and real GDP, which enabled us to confirm the 

existence of relationship between oil prices through the level of petroleum 

taxation and economic cycle through real GDP. This result reveals that the 

petroleum taxation is the main cause of economic cycles in Algeria. 

Key words: petroleum taxation, economic cycles, real GDP

 

                                                 
*

 

  merah300@Gmail.comYassine  

mailto:Yassinemerah300@Gmail.com


361    

 

 



  361     دراسة قياسية لأثر الجباية البترولية على الدورات الاقتصادية في الجزائر 

 

 

 



361    



  366     دراسة قياسية لأثر الجباية البترولية على الدورات الاقتصادية في الجزائر 



361    



  361     دراسة قياسية لأثر الجباية البترولية على الدورات الاقتصادية في الجزائر 

                

      

       
)      (        

       

       
        

)      (       )      (       

)      (        

)      (        

 

 
 .143ص:  ،،  لأر ن51، لأهلي   ل   ،   ، ت جم  ه  م عبد  لله لا     ، (6002)   يلي م   ر  ه  س : ب ل     يلس نالمصدر

 



361    



  311     دراسة قياسية لأثر الجباية البترولية على الدورات الاقتصادية في الجزائر 

 

 



313    

 

 



  311     دراسة قياسية لأثر الجباية البترولية على الدورات الاقتصادية في الجزائر 

 

 

 



311    

 

 



  311     دراسة قياسية لأثر الجباية البترولية على الدورات الاقتصادية في الجزائر 

 

 

 

 

 



311    

 

 

 



  316     دراسة قياسية لأثر الجباية البترولية على الدورات الاقتصادية في الجزائر 

 



311    

 

 

 

 

 



  311     دراسة قياسية لأثر الجباية البترولية على الدورات الاقتصادية في الجزائر 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



311    

 

 

 

 

 

 

 


